
 

 

BESTYRELSESMØDE I BCF 
24. OKTOBER 2023 // KL. 10.00-12.00 // TEAMS 
 
Deltagere: Andrew Cranfield, May-Britt Diechmann, Pia Henriette Friis, Berit Sandholt Jacobsen, Ravinder 
Kaur-Pedersen, Claus Hagstrøm Hansen (suppleant), Lone Engel Westphall (suppleant) 

Afbud: Erik Thorlund Jepsen, Marie Østergaard 

Referent: Ellen Ravn Bertelsen  

Referat:  

PUNKT BESLUTNING 

1. Godkendelse af dagsorden  
 

Godkendt. 

2. Godkendelse af referat 
Referatet kan læses på 
https://bibchef.dk/bestyrelsens-
arbejde/bestyrelsesreferater/  
 

Godkendt. 

3. Erfaringer fra Frederiksberg  
 
Kl 10-11: 
Oplæg og dialog med Tina Pihl. Vi har sendt disse 
spørgsmål, som vi blandt andet kan tage 
udgangspunkt i: 
 
Hvilke ledelsesmæssige kompetencer er der brug 
for, for at navigere i dette farvand? 

Hvordan kan vi bevare den gode dialog i 
uenighederne? Både indad i organisationen, men 
også i dialogen med borgere, politikere.  

Hvor placerer man sig i forhold til 
neutralitetsbegrebet? 

Vi ser eksempler på polarisering. Hvordan ser vi 
og driver vi folkebibliotekerne i denne tid og 
hvordan forholder vi os som ledere?  

Har du som leder mandatet til at udtale dig og 
forsvare? Hvor offensiv vil du/kan du være som 
leder og hvor meget vil kan du lede opad? 

 

Tina Pihl berettede om forløbet og sine 
refleksioner derom i forbindelse med den 
offentlige debat om et dragshow på biblioteket 
samt en klimadebat, der blev ”hacket” af 
aktivister, der ikke respekterede debatformen.   
 
Budskabet var, at biblioteket havde lavet 
arrangementer, som det altid ville have gjort og 
også bør gøre – og som mange andre biblioteker 
også gør. Det er tilfældigheder, der afgør, hvor 
debatten bliver kørt op. Det var nødvendigt at 
forsvare bibliotekets position aktivt.  
 
Anbefalinger om at fortsætte med at gøre det, 
vi altid har gjort. Vi skal sikre en bred palette af 
identifikationsmuligheder for alle. Men vi skal 
have et kriseberedskab og lave en 
risikovurdering for hvert arrangement. Fx hvad 
gør vi, hvis vores arrangement hackes. 
 
Bibliotekerne bør overveje at være mere 
progressivt til stede på internettet i stedet for 
blot at stille til rådighed. Fx ved at bidrage med 
viden i form af eksempelvis rapporter i 
forskellige grupper på nettet. 
 
Bibliotekerne bør ligeledes overveje, hvordan vi 
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rummer de stemmer, der ikke ”passer ind”? 
 
Vi sætter det på dagsorden senere i forhold til 
kompetenceudvikling hos lederne.  
 

4. Årsmøde /Berit, Lone og Claus 
Fast punkt til orientering og drøftelse frem mod 
årsmødet 
 

Der ligger et meget fint udkast til årsmødet, som 
vi kan begynde at kommunikere om i næste 
nyhedsbrev. 
 

5. Kompetenceudvikling /Pia 
Opfølgning fra dialog med CB’erne 
Drøftelse af ledernes behov for 
kompetenceudvikling: netværk, Ledere læser 
litteratur, Master Class i Futures Literacy, The 
Week. 
 
Status på Fremfærd Bruger 

 

May-Britt og Pia deltager på CB-ledernes møde i 
næste uge for at drøfte de mange initiativer, der 
er i gang lige nu.  
 
Pia og May-Britt vender tilbage efter mødet i 
næste uge med udkast til, hvordan det kan 
dagsordensættes i de enkelte CB-områder. Efter 
møderne i alle CB-områderne laves en 
opsamling, der kan prioriteres ud fra. 
 

6. BCF’s deltagelse i Nationalbibliografisk udvalg /Erik 
og May-Britt 
Vi skal tage stilling til om og evt. med hvem, vi 
deltager i Nationalbibliografisk udvalg. Se bilag 1 
og 2. 
  

BCF anbefaler en revidering af kommissoriet for 
udvalget og tilbyder samtidig hjælp i den 
forbindelse. Ændringen af kommissoriet bør 
blandt andet tage højde for det økonomiske 
aspekt. May-Britt tilbyder at sidde i udvalget. 
 
Pia melder tilbage til styrelsen. 

7. Den Digitale Alliance /May-Britt 
Vi drøfter BCF’s rolle i Den Digitale alliance. 
Nyhed fra alliancen er vedlagt som bilag 3. 
 

Den Digitale Alliance er et forum, hvor der er 
repræsentanter fra alle parter på det digitale 
område. Udgangspunktet er styrke kendskabet 
til hinanden og hæve vidensniveauet om de 
digitale strukturer hos bibliotekscheferne.  
 
Den første samtalesalon afvikles formodentligt i 
starten af 2024. Der er søgt midler til at få 
udarbejdet en pixibog, der kan give et overblik 
over de forskellige aktører, så nye 
biblioteksledere nemmere kan få et overblik. 
 
Anbefaling fra bestyrelsen om, at forummets 
drøftelser kan kommunikeres koordineret, men 
decentralt.  
 
BCF sender nyheden om Den Digitale Alliance 
ud med næste nyhedsbrev.  

8. Information fra diverse fora /alle 
Fast orienteringspunkt, hvor man deler relevant 
nyt fra de steder, man repræsenterer BCF. 

EBLIDAs direktør går på pension, og stillingen er 
slået op – prik gerne til egnede kandidater.  

9. Handlingspunkter og deadlines /alle 
Vi samler op på aftaler fra dagen. 

 

10. Eventuelt og punkter til kommende møde Kommende møder: 4. december (Randers)  
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